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• Bedrijfswedstrijd 1999 
Deze gaat door behalve als er in ons werkgebied 
Amerikaans vuilbroed voorkomt. Een uiterste hygiëne is 
geboden. Men dient zich aan het reglement en de aan-
wijzingen van de jury te houden. Dus op de te controleren 
stand dient het gereedschap aanwezig te zijn dat nodig is 
om een bijenvolk te controleren. Dit gereedschap blijft 
dan ook op de stand. 
• PR 
Nogmaals wordt gewezen op het belang om zaken die, 
ook al zijn deze niet je eigen mening, als een gezamenlijk 
standpunt naar buiten te brengen, ook in Bijen. 

Voor informatie over het bovenstaande kunt u contact 
opnemen met het secretariaat van de bond, 
013-5836350. In liet verenigingsboek staat wanneer u de 
secretaris kunt bereiken. 

Gehouden op 27 maart 1999 in Wageningen. 
Aanwezig: afgevaardigden van 83 subverenigingen, 14 
genodigden en 7 HB-leden. 

• Welkom en openingsspeech door de voorzitter 
Allereerst verzoekt de voorzitter alle aanwezigen op te 
staan en de heer Joop Beetsma te gedenken die daags 
tevoren is overleden. Hierna heet hij allen welkom en 
gedenkt de overledenen van het afgelopen jaar, in het 
bijzonder het erelid R.P. Groenveld. Vervolgens houdt de 
voorzitter zijn openingsspeech (zie Bijen 8(5): 152-154 
(1999). 
• Mededelingen en ingekomen stukken 
De voorzitter feliciteert de heer G.J.J. Luttikhuis met zijn 
onlangs ontvangen Koninklijke Onderscheiding. 
De groepen Overijssel-West en Veluwe-Noord hebben 
besloten één groep te gaan vormen. Binnenkort is er 
verder overleg en dan wordt ook een nieuwe naam 
vastgesteld. 
De voorzitter dankt allen die commentaar hebben gegeven 
op het beleidsplan voor hun opmerkingen. 
Groep Drente vraagt steun van de vergadering voor hun 
verzoek om bij een Amerikaans vuilbroeduitbraak alle 
subverenigingen direct te informeren en niet alleen de 
groepsbesturen. Circa 7 subverenigingen zijn het hiermee 
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eens. Afgesproken wordt om in de toekomst behalve de 
groepsbesturen, ook de omliggende subverenigingen 
direct te informeren. In de toekomst komt er op het 
Bijenhuis een antwoordapparaat met actuele informatie 
over reisverboden. 
Het voorstel van groep Drente om het aantal 
secretariaatsuren weer uit te breiden, wordt niet gedragen 
door de vergadering. 
• Onderscheidingen 
Met instemming van de vergadering wordt aan de heer 
R.J. Veldhuizen uit Almere het erekoetje uitgereikt 
vanwege zijn verdiensten voor de VBBN in de groep 
Utrecht en op landelijk gebied vanwege zijn grote kennis 
van bijenziekten. 
• Financiële jaarstukken 1997/1998 
De winst- en verliesrekening van de afdeling Handel heeft 
een positief resultaat opgeleverd. Aan de Verenigingskant 
heeft vooral de expositie geld gekost, door de verbouwing 
die heeft plaatsgevonden. De heer G. Henseler heeft 
geattendeerd op enkele typefouten in de overzichten. De 
heer Teunis uit Wierden heeft schriftelijk antwoord 
gekregen op zijn vragen. 
• Commissie Nazien Boeken 
De heer J. Schippers treedt af en wordt hartelijk bedankt 
voor zijn inzet. Voortaan zal de Commissie bestaan uit 2 
leden, die ieder 4 jaar blijven zitten en beurtelings 
aftreden. Dit is gedaan om de continuïteit te waarborgen. 
• Verkiezing Hoofdbestuur 
De heren H.J.J. Van den Broek en D. Vunderink worden 
bij acclamatie herkozen voor een laatste periode van 3 
jaar. 
De heer B.J.W. van Kuijk treedt tussentijds af en ontvangt 
met instemming van de vergadering een erekorfje voor al 
zijn inspanningen. Hij wordt opgevolgd door de heer 
H.A.Th. van der Scheer. 
De heer F.G.A. Janssen treedt na 13 jaar af. Vanwege zijn 
enorme verdiensten voor de VBBN wordt hij door het 
Hoofdbestuur voorgedragen voor het erelidmaatschap. De 
vergadering is het hier van harte mee eens. Hij wordt 
opgevolgd door de heer J.M. Plaizier. 
• Doppenproject 
Na de pauze houdt de heer J.F. Charpentier een zeer 
boeiende lezing over het Doppenproject, dat op dit 
moment met ongeveer 40 groepen in het land van start is 
gegaan. 
• Maandblad Bijen 
Namens de redactie geeft mevrouw M.L. Boerjan een 
terugblik op het jaar 1998 naar aanleiding van een kort 
geleden gevoerd gesprek met Joop Beetsma. Door zijn 
grote inbreng is het blad Bijen geworden wat het nu is. 
Vooral aan ziektebestrijding is het afgelopen jaar veel 
aandacht besteed, met name aan AVB. Het Themanummer 
was gewijd aan de 'concurrentie tussen honingbijen en 
andere bloembezoekende insecten'. Ook in 1999 zal er 
veel aandacht zijn voor bijenziekten. Het Themanummer 
1999 zal gaan over de 'communicatie in het bijenvolk'. 
• Indexering contributie 
Om te voorkomen dat in de toekomst een tekort ontstaat 
dat door een grote contributieverhoging ineens moet 
worden opgevangen, stelt het Hoofdbestuur voor om 
voortaan de contributie te indexeren. Maatstaf voor 
indexering is de harmoniserende prijsindex van twee jaar 
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eerder. Dus voor 2000 geldt de prijsindex van 1998. Deze 
indexering geldt niet voor de opslag van de subverenigin-
gen. Na enkele standpunten te hebben gehoord, komt de 
voorzitter met het volgende voorstel: als de indexering de 
5% te boven gaat, komt het als agendapunt op de ALV 
Ook als naast de indexering een extra contributie-
verhoging nodig blijkt, Wordt dit op de ALV behandeld, 
Het voorstel voor indexering van de contributie krijgt de 
instemming van de vergadering. Deze gaat in met ingang 
van het contributiejaar 2000. Alleen de subverenigingen 
Beetsterzwaag, Bunnik/Houten en Haren/Paterswolde zijn 
expliciet tegen indexering. 
• Beleid bestuur 1999-2002 
Contacten met de overheid en allerlei organisaties voor 
natuurbeheer blijken moeilijk omdat men goede intro-
ducties nodig heeft. 
Groep Zuid-Holland heeft vooral gesproken over de 
beleidsdilemma's. Het voeren van een goed beleid mag 
wat hen betreft geld kosten. 
• Rondvraag 
- De heer J.A. Zoet, Terschelling, informeert naar de 
fusiebesprekingen. De voorzitter antwoord dat er op dit 
moment alleen een werkgroep bezig is met de toekomst 
van de Bedrijfsraad. Binnenkort komt een rapport met een 
voorlopig advies uit. 
- De heer E. Hutter, Oosterhesselen, wijst de vergadering 
op de problematiek van genetisch veranderde (gemodifi-
ceerde) gewassen en dringt aan op grote alertheid van het 
bestuur. 
- De heer T van Wanum, Rotterdam, informeert of het 
mogelijk is om uit te zoeken hoe het ledenverloop per 
regio is en hoelang mensen lid blijven. Zijn subvereniging 
biedt cursisten een jaarlidmaatschap aan en hoopt dat ze 
dan ook lid blijven. 

Om 13.15 uur sluit de voorzitter de vergadering en dankt 
ieder voor zijn/haar inbreng. 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick Vunderink 
Voor het eerst moest ik verstek laten gaan bij de vergade-
ring van het Hoofdbestuur met de groepsbesturen. Dat 
vond ik heel jammer want ik heb eerder al laten blijken 
hoe zeer ik deze bijeenkomsten op prijs stel. Uitwisseling 
en afstemming van ideeën en beleid tussen mensen die 
een ruime verantwoordelijkheid willen dragen voor de 
bestuurlijke aspecten van de bijenhouderij en de VBBN. 
Ik ga daar altijd met plezier heen en kom met meer 
motivatie terug. Dit keer nam Bert van Westhreenen mijn 
rol over. 
Het was weer een goede vergadering, hoor ik dan later. Je 
eerste reactie is: hoe kan dat zonder mij'? De volgende, 
wat loopt het dan toch fijn, dat het zonder mij net zo goed 
gaat. En wat hebben we veel gewonnen door de duidelijke 
bestuursstructuur en verantwoordelijkheden. En wat 
logisch dat de nieuwe HB-leden uit de groepsbesturen zijn 
gekomen. Dat past naadloos in elkaar. Om goed 
geïnformeerd te zijn ontvangen de groepsbesturen nu ook 
de notulen van het HB. 
• Wat kwam zoal aan de orde? De vraag of het juist is een 

persbericht te sturen over tekort aan bijenvolken op het 
fruit. In enkele regio's was dat het geval of het kostte de 
grootste moeite om aan de vraag te voldoen. Informatie 
over de gang van zaken bij spuitschade en enkele 
juridisch uitspraken in het belang van de bijenhouderij. In 
het 'Rondje Groepen' de diverse activiteiten in de regio's 
waarbij men elkaar op ideeën brengt of helpt vanuit 
eerdere ervaringen. Het voederkransonderzoek wordt op 
veel plaatsen actief opgepakt, ook starten diverse 
cursussen, voor beginners, honingkeurmeester of 
darrenraatmethode. De benoeming van Marleen Boerjan 
tot opvolger van Joop Beetsma kreeg aller instemming en 
men kreeg de vraag mee of men kandidaten kon noemen 
voor een redactielid namens de VBBN. Ook de redactie is 
druk op zoek. De aanwezigen deelden het gevoel dat de 
Algemene Ledenvergadering een nieuwe jas moet krijgen: 
verplichte nummers nog sneller afhandelen en meer tijd 
voor discussie en rondvraagpunten. Terecht werd de vraag 
gesteld wat de zin is van 'verklaringen voor het 
Amerikaans vuilbroedvrij zijn' voor toelating van volken 
in drachtgebieden. Arie Koster gaf een korte presentatie 
over de wens en mogelijkheid overal in het land dracht te 
verbeteren. Dan is reizen minder nodig. Dat raakt ook de 
concurrentie tussen imkers en tussen bijen. Catherine 
Reker lichtte liet project AVB-monitoring toe - u ook zo 
blij dat in Nederland het woord controle nu definitief lijkt 
vervangen door het woord monitoring? - en de contacten 
met de naburige landen over AVB-bestrijding. Jos Plaizier 
deed datzelfde over de lerarenopleiding in wording. En 
daartussen door vraagt men naar het project Bedrijfsraad 
2000, de Floriade 2002, het bestuivingsreglement, de 
beleidsdilemma's uit het beleidsplan en over mogelijke 
kortingen voor leden op de bijenmarkten en vertelt het 
HB over het aanbod van een promotieproject via "Het 
Kleine Loo" en het PR-beleid van het HB. Natuurlijk 
wordt niet alles opgelost en alle wensen zullen niet 
vervuld worden maar er wordt op een volwassen manier 
met elkaar gewerkt. 
• Ik was bij het gesprek van de redactie van BIJEN en de 
voorzitters van de vier organisaties. Vreemd zonder Joop 
Beetsma en zijn opvolging op de agenda. De redactie stelt 
unaniem Marleen Boerjan voor en uiteraard is dat voorstel 
overgenomen. We wensen Marleen en haar team plezier in 
het werk en dat zij de opgaande lijn weten te handhaven. 
Ik vind het knap dat dit prima blad nog steeds voor 
minder dan f20 in onze bus glijdt. Dat vergt veel meer 
dan alleen maar leuke artikelen verzorgen. En wat is 
leuk? Een grote groep imkers wil meer diepgang, een 
andere groep vindt het nu al zwaar genoeg en daar moet 
de redactie maar doorheen laveren. Als voorzitters hebben 
we gesteld dat steeds een flinke portie nieuwe 
ontwikkelingen of nieuw onderzoek een plaats in BIJEN 
moet hebben. We moeten daarvan op de hoogte zijn. Het 
is de taak van de redactie om die onderwerpen zo te 
presenteren dat we het allemaal interessant vinden. De 
redactie 'gaat daarvoor' maar deze modeterm, noch het 
`monitoring gebeuren' hoop ik in BIJEN aan te treffen. 
Dat bewaakte Joop en dat gaat Marleen bewaken. 
Gelukkig! 
• Een constatering van een van de leden van de 
Werkgroep Bedrijfsraad 2000: de onderwerpen en 
vraagstukken waarvoor de bijenhouderij met z'n 
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telefonische afspraak. Harremaatweg 36, 3781 NJ 
Voorthuizen, 0342-472837 / 0653182006 
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verenigingsvorm en vrijwilligerswerk geplaatst wordt, zijn 
relatief heel zwaar. Laat maar eens op u inwerken onder 
het zwermen scheppen. 

Symposium Bijenziekten 1999 
Jan Charpentier 
Op 6 en 7 februari jl. vond in Nederlands-Vlaamse 
samenwerking het symposium `13ijenziekten 1999' plaats. 
Organisatoren van de buitengewoon geslaagde dagen 
waren de Commissie Ziektebestrijding van de VBBN 
(Catharine Reker en Jan Charpentier) en het Informatie-
centrum voor Bijenteelt van de KVIB (Frans Jacobs en 
medewerkers). Het Informatiecentrum was ook de 
(voortreffelijke!) gastheer van het symposium. 

Het Bijensymposium was een boeiend, afwisselend 
gebeuren, waar veel nieuws te horen was over uiteen-
lopende aspecten van bijenziekte- en gezondheid. Het 
sprekersteam was afkomstig uit Nederland, Vlaanderen en 
Duitsland en omvatte bijenwetenschappers en mensen die 
zich beroepshalve bezighouden met ziektebestrijding. 
Daardoor konden de in die drie landen gehanteerde 
inzichten en werkwijzen m.b.t. ziektebestrijding worden 
vergeleken. Levendige discussies waren het gevolg, 
leidend tot afspraken om de gelegde contacten verder uit 
te bouwen. 

De eerste dag van het symposium was gewijd aan de 
ziekten nosema, acarapis, zakbroed en kalkbroed, vooraf-
gegaan door een voordracht door Jan Veenhof over 
bijengezondheid(!). Want ziekte treedt slechts dan op. 
wanneer onze bijen de infectie niet zelf de baas kunnen. 
Die eigen afweerkrachten van de bijen zijn deels 
genetisch bepaald (zoals het poetsgedrag), deels gaat het 
om milieufactoren zoals de stuifmeelvoorziening of de 
wijze van imkeren. 
De tweede dag werden AVB en varroamijt onder de loep 
genomen, waarbij ruim tijd werd ingeruimd voor 
discussies rond de bestrijdingsconcepten van Amerikaans 
vuilbroed (AVB) in Nederland, België en Duitsland. Ook 
werd diep ingegaan op de stand van kennis omtrent de 
verwekker van AVB. 

Bestellen boekje 
Wie het symposium niet kon bezoeken, heeft veel gemist. 
Gelukkig komt er een boekje met de samenvattingen van 
de voordrachten van Jan Veenhof, Frans Jacobs, Michel 
Asperges, Friedrich Pohl, Dirk de Graaf, Elbarte Kamp, 
Wim Dobbelaere, Henk van Schuppen en Joop Beetsma. 
Dit boekje is te bestellen bij het Algemeen Secretariaat 
van de VBBN. Zodra het boekje uit is, zal het, ná 
ontvangst van uw betaling, ƒ13 inclusief verzendkosten, 
worden toegestuurd. 
U kunt dit bedrag overmaken op girorekening 84.68.01 of 
bankrekening 53.90.42.897 t.n.v. VBBN Bennekom, 
onder vermelding van 'Boekje symposium Kalmthout'. 
U mag ook een volledig ingevulde girobetaalkaart of 
eurocheque sturen aan: Secretariaat VBBN, Postbus 90, 
6720 AB Bennekom. 

F AMILIEBERICHTEN 

Als je vijf ware vrienden hebt als je stoft L je /eren een 
succes geweest (Lee Lacocca) 

Op 23 april 1999 overleed op 61-jarige leeftijd ons zeer 
gewaardeerde lid 

GERRIT VAN DE VENDEL 

Ondanks het feit dat zijn gezondheid hem niet veroorloofde 
alles te doen wat hij wilde, stond Gerrit, bijgestaan door zijn 
vrouw Janny. altijd klaar voor anderen. 

Onze vereniging en de leden zijn hem veel dank 
verschuldigd voor al zijn onbaatzuchtige bijdragen. 
Gerrit zal in onze herinnering blijven voortleven als een 
goede vriend, een toonbeeld van hulpvaardigheid en een zeer 
deskundig imker op wie niemand tevergeefs een beroep deed. 

Gerrit van den Vendel laat vele vrienden achter. 

Bestuur en leden 
VBBN subvereniging Leersum en omgeving 

Wij betreuren het verlies van oud-voorzitter 

AD VAN GILS 

Dankbaar kijken wij terug op goede herinneringen 

Wij wensen de familie veel sterkte toe. 

Bestuur en leden 
ZLTO (NCB) bijenhoudersvereniging St. Ambrosius Bavel 

advertentie 
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